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BIEDRĪBAS „LATVIJAS AIRĒŠANAS FEDERĀCIJA” 
vienotais reģ.Nr. 40008022792 

valdes sēdes protokols Nr. 3/28/11/2016 
 

Jūrmalā, 
2016. gada 28.novembrī, 
plkst.: 18:00.  
 

Biedrības “Latvijas Airēšanas federācija” (turpmāk tekstā – LAF) 2016. gada 28. novembra 
valdes sēdē piedalās 8 (astoņi) no 11 (vienpadsmit) LAF valdes locekļiem, tādējādi sapulce saskaņā ar 
LAF statūtu noteikumiem ir lemttiesīga.  

 
Valdes sēdē ar balsstiesībām piedalās LAF valdes locekļi: 

• Daina Šveica;  
• Agita Puriņa;  
• Andželika Krūmiņa;  
• Arvīds Silovs;  
• Baiba Strautmane;  
• Elita Krūmiņa;  
• Madara Strautmane;  
• Pēteris Neijs.  

Valdes sēdē bez balsstiesībām piedalās LAF inventāra komisijas vadītāja Marita Šteinberga, Latvijas 
izlases sportiste Elza Gulbe, LAF treneris Dairis Adamaitis un MSĢ TSV “Jūrmala” treneris Zigmunds 
Čakšs.  
Valdes sēdes vadītāja: LAF valdes darba vadītāja, LAF viceprezidente – Daina Šveica. 
Sapulces protokolētāja: LAF ģenerālsekretāre – Madara Strautmane.  
 
Valdes sēdes dienas kārtība:  

1. 2016. gada 14.novembra valdes sēdes protokola apstiprināšana;  
2. 2016. gada 21.novembra elektroniskā balsojuma protokola apstiprināšana; 
3. Inventāra komisijas vadītājas Maritas Šteinbergas atskaite par inventāru;  
4. LAF valdes locekļu atskaite par 2016.gada rezultātiem starptautiskajās sacensībās:  

• MSĢ SASS - A.Krūmiņa par  EJČ, PČU-23, PU pārstāvētajām komandām; 
• MSĢ Jūrmala -  P.Neijs par EJČ , PJČ pārstāvētajām komandām; 
• A/K Majori -  Elita Krūmiņa PČU-23 pārstāvētajām komandām; 
• Jelgava - Agita Puriņa EJČ,PJČ pārstāvētajām komandām; 
• Daugavpils - A.Lavrenovs PČ – O.Svirska, RIO Paralimpiskās spēles; 
• B.Strautmane - Pasaules Masters spēles; 
• D.Adamaitis par PČ – U23, G.Zundi. 

5. A/K Majori darbības atskaite, vēlams ziņojums no valdes priekšsēdētaja; 
6. Par Treneru komisiju un par Olimpiskā sagatavošanas centra (vai citādi nosaukta) izveidi, ziņo 

Daina Šveica; 
7. Dažādi.  
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Darba kārtības jautājumu izskatīšanas gaita un / vai pieņemtie lēmumi:  
 
 

1. 2016. gada 14.novembra valdes sēdes protokola apstiprināšana:  
a. LAF valdes vadītāja, LAF viceprezidente D.Šveica ierosina, attiecīgās valdes sēdē dalību 

ņēmušos, LAF valdes locekļus apstiprināt 2016. gada 14.novembra valdes sēdes protokolu;  
b. attiecīgie valdes locekļi paraksta 2016.gada 14.novembra valdes sēdes protokolu.  

 
 

2. 2016.gada 21.novembra elektroniskā balsojums apstiprināšana:  
a. LAF valdes vadītāja, LAF viceprezidente D.Šveica ierosina klātesošos LAF valdes locekļus 

apstiprināt 2016. gada 21.novembra elektroniskā balsojuma protokolu;  
b. LAF Valdes biedri protokolu neparakstīja. 

 
 

3. Inventāra komisijas vadītājas Maritas Šteinbergas atskaite par inventāru:  
a. M.Šteinberga ziņo par LAF inventāru, kas nodots lietošanā un atrodas MSĢ TSV “SASS” 

un MSĢ TSV “Jūrmala”. 
b. M.Šteinberga lūdz trenerus E.Krūmiņu un P.Neiju informēt M.Strautmani par motoriem, 

kas nozagti, pamatojoties uz to, ka šie treneri ir informēti par šīm lietām no pirmsākumiem.  
c. M.Šteinberga, valdes locekļiem izsniegtas tabulas veidā, informē par inventāru, kas iepirkts 

šogad.  
d. M.Šteinberga informē, ka sadarbības rezultātā ar FISA un WinTech Rowing, LAF lietošanā 

piešķirtas  WinTech Racing sešas laivas (piecas 1x laivas un viena 2x laiva). Laivas LAF 
piešķirtas pateicoties D.Šveicas labajiem kontaktiem ar attiecīgajiem sadarbības partneriem 
un sportistes E.Gulbes šī brīža un turpmākajiem sasniegumiem.   

e. M. Šteinberga informē par delikātu situācijā attiecībā uz motorlaivu ar motoru, kas iepirkti 
2011.gadā sadarbībā ar Latvijas Olimpisko komiteju un kas līdz šim nav tikusi izmantota 
LAF vajadzībām. Motorlaiva kopš iepirkšanas brīža atrodas citu personu lietošanā, kaut arī 
vēl joprojām ir LAF inventāra uzskaitē.  
Pamatojoties uz to, ka E.Krūmiņa 2011.gadā ir viena no LAF personām, kas parakstījusies 
uz dokumentiem un kuras uzskatē atrodas šī motorlaiva ar motoru, M.Šteinberga uzdod 
E.Krūmiņai nedēļas laikā izveidot komisiju 3 (trīs) personu sastāvā, kurā viens no komisijas 
pārstāvjiem ir speciālists motoru un motorlaivu jomā, lai varētu novērtēt šo inventāru. 
M.Šteinberga nodod E.Krūmiņai attiecīgo dokumentu kopijas.  

f. D.Šveica jautā cik airēšanas ergometri “Concept 2” atrodas LAF īpašumā un cik no šiem 
trenažieriem atrodas MSĢ TSV “Jūrmala” un cik MSĢ TSV “SASS”:  
1) M. Šteinberga informē, ka MSĢ TSV “Jūrmala” atrodas 7 trenažieri un MSĢ TSV 

“SASS” atrodas 11 trenažieri;  
2) Tiek precizēts par trenažieriem, kas pirkti par sponsoru naudām attiecīgajai iestāde, bet 

atrodas LAF uzskaitē.  
g. A.Krūmiņa informē par inventāru, kas balstoties uz inventāru uzskaiti atrodas MSĢ TSV 

“SASS” lietošanā vairāk nav lietojamas/nedarbojas, bet nav norakstīts.  
h. E.Krūmiņa jautā par soliņiem, kas bijuši sportistu D.Adamaiša un G.Zundes laivās pirms tie 

nomainīti pret jaunajiem:  
1) D.Adamaitis informē, ka soliņi atrodas pie viņa un tiks nodoti M.Strautmanei. 

 
 

 
4. LAF valdes locekļu atskaite par 2016.gada rezultātiem starptautiskajās sacensībās.  

• MSĢ SASS - A.Krūmiņa par  EJČ, PČU-23, PU pārstāvētajām komandām:  
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A.Krūmiņa atskaitās kā sporta skolas vadītāja, nevis kā trenere, kā tas ir sanācis pārējiem valdes 
locekļiem, līdz ar to, viņas teiktais ir balstīts uz informāciju, kas visiem ir pieejama, attiecīgi 
tikai iegūtais rezultāts/vieta sacensībās:  
1. Eiropas Junioru čempionāts Traķos, Lietuvā:  
 - puišu pārairu četriniekā sakomplektētajā komandā startēja 2(divi) MSĢ TSV “SASS” sportisti 
Kļaviņš un Ruģelis, puišu komanda izcīnīja 14.vietu 18 komandu konkurencē. Zināmais treneru 
viedoklis, puiši izdarījuši vairāk nekā bijuši spējīgi un gatavi, ņemot vērā iepriekšējās slodzes 
un neilgo laiku, ko puiši esot airējuši kopā;  
- meiteņu pārairu četriniekā sakomplektētā komandās startēja 3 (trīs) MSĢ TSV “SASS” 
sportistes – Līne, Brinkmane un Arāja – meitenes nobrauca pēdējās savā laivu konkurencē, 
komentāru nesot;  
-  puišu pārairu divniekā sakomplektētajā komandā startēja 1 (viens) MSĢ TSV “SASS” 
sportists – Sokolovs – 16.vieta 18 komandu konkurencē, komentāri neesot;  
- uz Traķiem braukts lielā sastāvā, jo tas esot tuvu un tā esot bijusi iespēja jauniešiem gūt 
starptautisku sacensību pieredzi, bet speciāli gatavojušies uz šo Eiropas Junioru čempionātu 
neesot. A.Krūmiņas vīzija nākotnei par sagatavošanās procesu, tas jāuzsāk laicīgi, nevis pāris 
nedēļas pirms nozīmīga starta, tad arī būšot rezultāts.  
- meiteņu pāairu divnieks Karasa un Simačeva, startējot U-23 izcīnīja 12.vietu 15 laivu 
konkurencē, rezultāts esot labs, jo līdz šim meitenēm pietrūkst pieredzes, lai uzrādīto, ko labāku 
šāda mēroga sacensībās. 
- Pasaules Studentu čempionātā, pārairu divnieks Karasa un Simačeva – komentāru neesot, 
pieredzes gūšana.  
1. D.Šveica vēlas uzzināt cik no iepriekšminētajiem junioriem ir plānojuši turpināt nopietni 
nodarboties ar airēšanu arī turpmāk, vai ir kādas vīzijas par iespējamām junioru komandām, 
vismaz kādu pamat grupa. 
2. A.Krūmiņa līdz šim nav šādas vīzijas izskatījusi un uzskata, ka tas ir treneru kompetencē. 
3. A.Krūmiņa informē par pārairu divnieka Karasas un Simačevas plāniem, apvienot studijas 
ar gatavošanos nākošās sezonas sacensībām un ar mērķi uzrādīt labus rezultātus Pasaules U-23 
čempionātā.  
 
LAF pieņem informāciju zināšanai. 

 
 

• MSĢ TSV “Jūrmala” -  P.Neijs par EJČ , PJČ pārstāvētajām komandām. 
P.Neijs informē par Eiropas Jaunatnes čempionātu, no skolas startēja 5 sportisti dažādās laivu 
klasēs:  
- meiteņu vieniniekā startēja Sandija Emsiņa, ieņēma 19.vietu 20 laivu konkurencē, sportiste 
īsi pirms sacensībām bija slimojusi un izgājusi antibiotiku ciklu, kas atspoguļojās sacensību 
rezultātā; 
- puišu vieniniekā startēja Egnārs Rožinskis, ieņēma 16.vietu 23 laivu konkurencē, sportistam 
nedaudz pietrūcis, lai kvalificētos B fināla, ko treneris nenoraksta uz pieredzes trūkumu, 
uzskata, ka iespējams pietrūka cīņas griba;  
- pārējie trīs I.Vīksna, T.Pencis un P.Golmeistars startēja saliktajās komandās ar MSĢ TSV 
“SASS” un Jelgavas sportistiem attiecīgi Vīksna startēja meiteņu pārairu četriniekā, T.Pencis 
puišu pārairu divniekā un P.Golmeistars puišu pārairu četriniekā; 
-rezultāti kopumā neapmierina, ne P.Neiju, ne arī skolas trenerus  
- Pasaules Junioru čempionātā meiteņu pārairu divnieks S.Emsiņa un Vīksna ieņēma 19.vietu 
23 laivu konkurencē, rezultāts neapmierina;  
1. M.Strautmane jautā, kas ir tieši tas faktors, kas neapmierina no sasniegtā rezultāta, jauniešu 
attieksme treniņu- sagatavošanās darba laikā, fiziskās sagatavotības ierobežojumi vai kā 
savādāk, un kā to iespējams mainīt?  
2. P.Neijs atbild, ka tas ir komplekss no apstākļiem, vienveidīga vide, kas sportistu nemotivē 
trenēties, tā kā tas būt iespējams, ja treniņu procesā būt iekļautas kādas nometnes un vides 
maiņa. Ziemas periodā sportistu rezultāti atbilst treniņu darbam un sagaidītajiem rezultātiem, 
bet problēmas ir ar vasaras sezonas rezultātiem uz ūdens.  
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LAF pieņem informāciju zināšanai. 

 
 

• A/K Majori -  Elita Krūmiņa PČ U-23 pārstāvētajām komandām. 
E.Krūmiņa informē par komandām, konkrēti A/K “Majori” puišu pārairu četrinieku, kas 
sagatavošanās procesā aizvadīja aptuveni 3 mēnešus  
1.M.Strautmane jautā par puišu nākotnes plāniem un vēlmēm turpināt aktīvi un nopietni strādāt 
uz rezultātiem.  
2.  P.Neijs, kā sportistu treneris atbildot uz jautājumu informē, ka J.Niedzviedzis ir patraucis 
treniņu darbu ģimenes apstākļu dēļ, pārējie turpina trenēties iespēju robežās, jo divi no puišiem 
studē universitātē un viens strādā un balstoties uz ierobežotā laika iespējām tiek organizēts 
treniņu darbs. P.Neijs uzsver, ja citi uzskata, ka šis četrinieks ticis izveidots, no Latvijas 
vājākajiem airētājiem, tad treneris informē, ka četrinieks ticis izveidots, no Latvijas vienīgajiem 
šīs vecuma grupas sportistiem.  
P.Neijs uzskata, ka puišiem, lai sasniegtu augstākus rezultātus ir pietrūkusi fiziskā sagatavotība, 
ko pamato tas, ka sacensību distances sākumā puiši vēl turējušie ar visām komandā, bet uz 
distances otro pusi spēks acīmredzami pietrūcis. 
3.D.Šveica piemetina, par visu izlases puišu fiziskās sagatavotības diez gan zemo līmeni, jo š.g. 
LR Rudens kausa sacensībās neviens sportists neesot uzrādījis augstu rezultātu 2km sacensībās 
uz airēšana ergomentra “Concept 2”. Arī Ginta Zundes uzrādītais rezultāts 6:06 uz 2km nav 
augstvērtīgs. 

 
LAF pieņem informāciju zināšanai. 

 
 

• Jelgava - Agita Puriņa EJČ, PJČ pārstāvētajām komandām.  
A.Puriņa informē par sportistu startiem Eiropas un Pasaules Junioru čempionātu:  
- Eiropas Junioru čempionātā sakomplektētajā pārairu četrinieku komandā startēja viens 
sportists no Jelgavas J.Timbors, puišu komanda izcīnīja 14.vietu 18 komandu konkurencē, 
rezultāts ir tāds, kāds ir un vienmēr jau varot labāk;  
- Pasaules Junioru čempionātā puišu pārairu divniekā startēja Timbors un Celmiņš, izcīnīja 
21.vieu 30 laivu konkurencē, par ko treneri ir apmierināta, zinot faktu, ka viens no puišiem 
ziemas periodā trenējās mazāk un līdz ar to tā fiziskā sagatavotība varēja būt labāka, tad arī 
rezultāts būtu bijis labāks.  
Trenere norāda, ka šo ir vieni no puišiem, ko saredz kā ļoti perspektīvus sportistus, jo puiši pēc 
aizvadītās sezonas ir uzsākuši cītīgi trenēties ar mērķi pilnveidoties un uzrādīt augstus 
rezultātus nākošajā sezonā.  
Trenere, informē un lūdz federāciju apsvērt iespēju rast atbalstu Jelgavas un Daugavpils 
sportistiem, kas kā izlases sportisti gatavojās uz sacensībām nodrošināt dzīvošanu treniņu 
norises vietā, ja par tādu izvēlēta Jūrmala.  

 
LAF pieņem informāciju zināšanai. 

 
 

• Daugavpils - A.Lavrenovs PČ – O.Svirska, RIO Paralimpiskās spēles. 
Pārstāvji no Daugavpils nebija ieradušies, līdz ar to, D.Šveica informē. Informē par Olgas un 
Valda Meikališa sadarbību 2016.gada vasarā pirms Eiropas Čempionāt, kas noritēja īsu laiku 
periodu, kā arī par to, ka turpmāk Olga sadarbosies ar treneri Dairi Adamaiti Tūra Nīlsena 
vadībā. Informē, ka 2017.gada jūnijā Starptautiskā Olimpiskā Komiteja pieņems lēmumu par 
Tokijas Olimpisko spēļu programmu, vai vieglā svara airēšana tiks iekļauta turpmāko spēļu 
programmā, vai arī tiks saglabāta tikai Pasaules čempionāta programmā.   

 
LAF pieņem informāciju zināšanai. 
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• B.Strautmane - Pasaules Masters Regatē. 
B.Strautmane informē par veterānu savienības konferenci, kurā runāts par jaunatnes sportu 
salīdzinot ar veterānu sportu un to savstarpējās rezultātu attīstības tendencēm. No 30(trīsdesmit) 
veterānu sportistiem, kas šogad Latviju pārstāvēja Pasaules Masters Regatē tika izcīnītas 
24(divdesmit četras) pirmās vietas un 46 medaļas. Informē ar Valda Meikališa rekordlielo 
medaļu skaitu sešdesmit gadu vecumā, kurš startējot 15(piecpadsmit) dažādās laivu klasēs 
izcīnīja 13(trīspadsmit) zelta medaļas. Informē par veterānu dažādo iedalījumu – sportisti, kuri 
iet uz pasaules līmeņa mērķi un sportisti, kuri piekop veselīgu dzīvesveidu un apvienotajām 
komandā.   
Baiba izsaka pateicību par sadarbību ar treneriem un federāciju. 

 
LAF pieņem informāciju zināšanai. 

 
 

• D.Adamaitis par PČ – U23 , G.Zundi.  
D.Adamaitis informē par sadarbību ar  sportista G.Zundi un Tūru Nilsenu. 
Informē par treniņu procesu un startu Pasaules U-23 čempionātā. Tikai pēc Kvalifikācijas 
regates Gints Zunde nolēma turpmāk trenēties un startēt tikai 1x, un laika posmā no regates 
līdz U-23 savu laiku uzlaboja par 10 sekundēm 

 
LAF pieņem informāciju zināšanai. 

 
 

5. A/K “Majori” darbības atskaite.  
E.Krūmiņa informē, ka A/K “Majori” dibināts 1994.gadā, dibinātājs Vladimirs Latoško kopā ar saviem 
domu biedriem. Mērķis – izveidot airēšanas klubu, kurā Murjāņu sporta ģimnāzijas absolventiem būtu 
iespēja turpināt nodarboties ar akadēmiskās airēšanas sportu. Sākotnēji, klubs bijis mazaktīvs. Šobrīd, 
1.oktobrī bija reģistrēti 30(trīsdesmit) aktīvie biedri. Starp aktīvajiem biedriem ir 6(seši) “Masters” 
sportisti, pieaugušo grupas biedri, tostarp Elza Gulbe un pēdējo divu gadu MSĢ TSV “Jūrmala” 
absolventi (aptuveni viena trešdaļa no kluba biedriem), un jauniešu grupa ap 20 sportistu, kuras vada 
treneri Z.Čakšs, P.Neijs un E.Krūmiņa. Jaunākie sportisti pamatā trenējas 3-4 reizes nedēļā. Jaunākais 
kluba audzēknis dzimis 2004.gadā, pamatā 2001.-2002.gadā dzimušie. Inventārs no bijušās Nacionālās 
Sporta skolas. Ar MSĢ līguma nav. Pēdējos trīs gadus saņemts Jūrmalas Domes finansējums, ko pamatā 
izmanto sacensību dalības nolūkiem, kā arī lai nodrošinātu dienas nometnes jauniešu grupai. Šobrīd 
biedru nauda nav noteikta.  
 

LAF pieņem informāciju zināšanai. 
 
 

6. Dažādi.  
Sarunas par airēšanas Olimpisko sagatavošanas centru un formalitātēm, kas nepieciešanas tāda izveidei. 
 
Jelgavas lūgums pārcelt Jelgavas čempionātu no 2017.gada 22.jūlija uz 21.jūliju, pamatojoties uz to, ka 
22.jūnijā Jelgavā norisinās ūdens motosporta sacensības un burāšanas sacensības.  
Visi klātesošie LAF valdes biedri vienbalsīgi pieņem lēmumu pārcelt Jūrmalas čempionātu uz 
21.jūliju.  
 
B.Strautmane informē par airēšanas 145.gadadienu un ierosina, ka šo gadadienu iespēju robežās 
atzīmēt. Kā arī informē par to, ka 2018.gadā par godu Latvijas simtgadei LSFP 13.julijā Likteņdārzā ir 
plānots organizēt lielus sporta svētkus, pieaicinot arī ārzemju-Latviešu sportistus.   



	 6	

 
P.Neijs informē, papildinot E.Krūmiņas atskaiti, A/K “Majori” var iestāties un izstāties no tā jebkurš 
interesents, uzrakstot iesniegumu par iestāšanos vai izstāšanos.  
 
D.Šveica izsaka pateicību M.Šteinbergai par labi padarīto darbu, par ko saņemtas atzinības arī no 
vairākām pašvaldībām.  
 

Ņemot vērā, ka valdes locekļiem citu izskatāmu jautājumu un priekšlikumu nav, valdes sēde tiek slēgta.  

 

LAF valdes locekļu paraksti:  

Daina Šveica (paraksts) 

Andželika Krūmiņa  (paraksts) 

Elita Krūmiņa  

Baiba Strautmane  (paraksts) 

Pēteris Neijs (paraksts) 

Agita Puriņa (paraksts) 

Arvīds Silovs   

Madara Strautmane  (paraksts) 
 


